

ໂຄງການບັນເທົາເຫດສຸກເສີນ (ERP)

ການຊ່ວຍເຫຼືອການຜືນຜູ້ຈາກໄພພິບັດໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ ແລະ ຜູ້ຜະລິດຜົນລະບູກພິເສດ



ຄວາມເປັນມາ

ວັນທີ 30 ກັນຍາ 2021, ປະທານນາທິບໍດີໄບເດັນໄດ້ລົງນາມໃນກົດໝາຍການຂະຫຍາຍທຶນຂອງລັດຖະບານ ແລະ ອອກພະລາຊະບັນຍັດການຊ່ວຍເຫຼືອສຸກເສີນ (P.L. 117-43), ເຊິ່ງລວມມີເງິນ \$10 ຕື້ໃນການຊ່ວຍເຫຼືອຊາວກະສິກອນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກໄພປ່າ, ໄພແຫ້ງແລ້ງ, ພາຍຸເຮືອເຕລນ, ພາຍຸລະດູໜາວ ແລະ ໄພພິບັດອື່ນໆໃນໄລຍະປີ 2020 ຫາ 2021 ຕາມປະຕິທິນ. ໜ່ວຍງານບໍລິການພາມ (FSA) ຍັງໄດ້ຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ແກ່ເຈົ້າຂອງທ່ຽງສັດຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໃດໆໄພແຫ້ງແລ້ງ ແລະ ໄພປ່າໃນໄລຍະທຳອິດຂອງໂຄງການບັນເທົາເຫດສຸກເສີນ (ELRP). ERP ຕາມອົງປະກອບການບັນເທົາອີກອັນໜຶ່ງຂອງພະລາຊະບັນຍັດ.

ພາບລວມ

ERP ກວາມເຖິງການສູນເສຍຜົນລະບູກ, ຕົ້ນໄມ້, ຝຸ່ມໄມ້ ແລະ ເຄືອໄມ້ອັນເນື່ອງມາຈາກໄພທຳມະຊາດທີ່ຢູ່ໃນເກນໃນປີ 2020 ຫາ 2021 ຕາມປະຕິທິນ.

ສຳລັບຜູ້ຜະລິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ, FSA ຈະດຳເນີນການບັນເທົາທຸກສຸກເສີນໃຫ້ແກ່ຜູ້ຜະລິດພືດເປັນແຖວ ແລະ ພືດຊະນິດພິເສດຜ່ານຂະບວນການສອງໄລຍະດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້:

- ໄລຍະ 1 ຈະຄຳນວນຂໍ້ມູນໂຄງການປະກັນໄພພິດຂອງລັດຖະບານກາງ ຫຼື ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ປະສົບໄພສຳລັບຜົນລະບູກທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການປະກັນ (NAP) ຕາມຜືນຜູ້ຖານສຳລັບການຄຳນວນການຊ່ວຍເຫຼືອຂັ້ນຕົ້ນ.
- ໄລຍະ 2 ມີຈຸດປະສົງເພື່ອເຕີມຊ່ອງຫວ່າງການຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ກວາມເຖິງຜູ້ຜະລິດທີ່ມີສິດໄດ້ຮັບຜູ້ທີ່ບໍ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນໂຄງການຄຸ້ມຄອງຄວາມສ່ຽງ.

ວິທີການສອງໄລຍະນີ້ເຮັດໃຫ້ USDA ສາມາດປັບປຸງຂັ້ນຕອນການສະໜັກເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນພາລະຂອງຜູ້ຜະລິດ, ເຊິ່ງລວມເຖິງຜູ້ທີ່ດ້ອຍໂອກາດທີ່ຖືກລະເລີຍຈາກຄວາມພະຍາຍາມບັນເທົາທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ມີສ່ວນຮ່ວມໃນເລື່ອງມືຈັດການປະເມີນຄວາມສ່ຽງທີ່ມີຢູ່ທີ່ສາມາດຊ່ວຍຜູ້ຜະລິດຈັດການກັບສະພາບອາກາດທີ່ຮ້າຍແຮງໃນອະນາຄົດໄດ້.

ການມີສິດໄດ້ຮັບ - ໄລຍະ 1

ຜົນລະບູກທີ່ມີເງື່ອນໄຂແມ່ນພືດທັງໝົດທີ່ມີປະກັນໄພພິດຜົນຂອງລັດຖະບານກາງ ຫຼື ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ປະສົບໄພສຳລັບຜົນລະບູກທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການປະກັນ (NAP) ແລະ ໄດ້ຮັບຄຳສິນໄໝທົດແທນ ປະກັນໄພຜົນລະບູກ ຫຼື ການຈ່າຍເງິນຂອງ NAP, ຍົກເວັ້ນພືດທີ່ມີຈຸດປະສົງໃຫ້ສັດເລັມກິນ.

ໄພທຳມະຊາດທີ່ມີເງື່ອນໄຂແມ່ນລວມມີໄພປ່າ, ພາຍຸເຮືອເຕລນ, ນ້ຳຖ້ວມ, ພາຍຸເດເຣໂຊ, ອາຍຸຮ້ອນເກີນຂະໜາດ, ພາຍຸລະດູໜາວ, ນ້ຳແຂງ (ລວມເຖິງກະແສນ້ຳຈາກຂົ້ວໂລກ), ການສຳຜັດກັບໝອກຄວັນ, ຄວາມຊື່ນເກີນຂະໜາດ, ໄພແຫ້ງແລ້ງທີ່ມີເງື່ອນໄຂ ແລະ ສະພາບການອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ສຳລັບການມີສິດໄດ້ຮັບ ERP, ສະພາບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກຳລັງທຳວາຍສະພາບອາກາດ ແລະ ເຫດການທີ່ບໍ່ຝຶງປະສົງທາງທຳມະຊາດທີ່ເກີດຂຶ້ນພ້ອມກັນ ແລະ ເປັນຜົນໄດຍກົງຈາກເຫດການໄພພິບັດທີ່ມີເງື່ອນໄຂຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ພວກມັນໄດ້ແກ່:

- ລົມພັດຮຸນແຮງທີ່ເກີດຂຶ້ນມາຈາກເດເຣໂຊໂດຍກົງ.
- ຕະກອນ ແລະ ເສດຊາກຫັກພັງທີ່ເກີດຂຶ້ນເນື່ອງມາຈາກນ້ຳຖ້ວມໂດຍກົງ.
- ລົມແຮງ, ຄົ້ນພາຍຸ, ພາຍຸທ່ນາໂດ, ພາຍຸລະດູຮ້ອນ ແລະ ແຮງກົດອາກາດລະດູຮ້ອນທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນເປັນຜົນມາຈາກພາຍຸເຮືອເຕລນໂດຍກົງ; ແລະ
- ລົມແຮງ ແລະ ພາຍຸຫຼືມະແຮງເກີນຂະໜາດອັນເປັນຜົນມາຈາກພາຍຸລະດູໜາວໂດຍກົງ.

ສຳລັບໄພແຫ້ງແລ້ງ, ການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກ ERP ຕາມມີໃຫ້, ຖ້າຫາກພື້ນທີ່ໃດໜຶ່ງໃນເຂດໄດ້ພົບກັບຄວາມສູນເສຍໂດຍການປະເມີນຈາກໜ່ວຍງານຕິດຕາມໄພແຫ້ງແລ້ງຂອງສະຫະລັດ (U.S. Drought Monitor) ວ່າມີຄວາມຮຸນແຮງຂອງໄພແຫ້ງແລ້ງທີ່:

- D2 (ໄພແຫ້ງແລ້ງທີ່ຮຸນແຮງ) ເປັນເວລາແປດອາທິດຕິດຕໍ່ກັນ; ຫຼື
- D3 (ແຫ້ງແລ້ງທີ່ສຸດ) ຫຼື ສູງກວ່າລະດັບຄວາມຮຸນແຮງຂອງໄພແຫ້ງແລ້ງ.

ລາຍຊື່ເຂດທີ່ມີໄພແຫ້ງແລ້ງໃນປີ 2020 ແລະ 2021 ທີ່ມີສິດສຳລັບ ERP ຕາມມີໃຫ້ຢູ່ທີ່ [ເວັບໄຊທ໌ການບັນເທົາສຸກເສີນ](#).

ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານໄພພິບັດຂອງ USDA ຕາມມີຢູ່ໃນ [farmers.gov](#), **ເຄື່ອງມືຄົ້ນຫາໄພພິບັດ**, **ໃບອ້າງອີງຂໍ້ເທັດຈິງໄພພິບັດພຽງແຕ່ເຫຼືອບຕາເບິ່ງ** ແລະ **ເຄື່ອງມືຄົ້ນຫາສິນເຊື່ອພາມ**

ສຳລັບໂຄງການ FSA ແລະ ໂຄງການອະນຸລັກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ, ຜູ້ຜະລິດຄວນຕິດຕໍ່ຫາ **ສູນບໍລິການ USDA** ໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງພວກເຂົາ.

ສຳລັບຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອກ່ຽວກັບການການຮຽກຮ້ອງເອົາປະກັນໄພຜົນລະບູກ, ຜູ້ຜະລິດ ແລະ ເຈົ້າຂອງດິນຄວນຕິດຕໍ່ຫາ **ອົງການປະກັນໄພ ຜົນລະບູກຂອງພວກເຂົາ**.



ວິທີການສະໝັກ - ໄລຍະ 1

ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມຊັບຊ້ອນໃນການສົ່ງມອບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ ERP ໄລຍະທີ 1. FSA ຈະສົ່ງແບບຟອມການສະໝັກທີ່ໄດ້ຕື່ມກ່ອນແລ້ວໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນຜູ້ທີ່ມີຂໍ້ມູນປະກັນໄພຜົນລະປູກ ແລະ NAP ຢູ່ແລ້ວ. ເນື່ອງຈາກວ່າພວກເຂົາໄດ້ຮັບການຮຽກຮ້ອງຄ່າເສຍຫາຍຈາກປະກັນໄພຜົນລະປູກ ຫຼື ການຊໍາລະເງິນ NAP. ແບບຟອມນີ້ລວມເອົາເງື່ອນໄຂກຳນົດການມີສິດໄດ້ຮັບ, ໂຄງຮ່າງຂັ້ນຕອນການສະໝັກ ແລະ ໃຫ້ຂໍ້ມູນການຈ່າຍເງິນຂອງ ERP.

ຜູ້ຜະລິດຈະໄດ້ຮັບແບບຟອມການສະໝັກແຍກຕ່າງຫາກສໍາລັບແຕ່ລະປີໂຄງການ. ການໄດ້ຮັບການສະໝັກໄວ້ລ່ວງໜ້າບໍ່ແມ່ນການຮັບປະກັນວ່າຜູ້ຜະລິດຈະມີສິດໄດ້ຮັບການຊໍາລະເງິນ ERP ໄລຍະ 1. ຜູ້ຜະລິດຈະຕ້ອງສົ່ງໃບສະໝັກ ERP ໄລຍະ 1 ທີ່ໄດ້ຕື່ມ ແລະ ເຊັນແລ້ວໃຫ້ແກ່ຫ້ອງການເຂດ FSA ໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງພວກເຂົາ.

ຜູ້ຜະລິດຍັງຕ້ອງມີຟອມດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ໃນການຍື່ນເອກະສານກັບ FSA ພາຍໃນໄລຍະເວລາກຳນົດທີ່ໄດ້ປະກາດພາຍຫຼັງຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໂດຍຮອງຜູ້ບໍລິຫານໂຄງການຟາມ:

- ຟອມ AD-2047, ເອກະສານຂໍ້ມູນລູກຄ້າ
- ຟອມ CCC-902, ແຜນການດຳເນີນງານດ້ານຟາມສໍາລັບບຸກຄົນ ຫຼື ນິຕິບຸກຄົນ
- ຟອມ CCC-901, ຂໍ້ມູນສະມາຊິກສໍາລັບນິຕິບຸກຄົນ (ຖ້າມີ)
- ການອະນຸລັກດິນທີ່ມີການກັດເຊາະໄດ້ສູງ (ບາງຄັ້ງເອີ້ນວ່າ HELC) ແລະ ໃບຢັ້ງຢືນການອະນຸລັກເຂດລຸ່ມນ້ຳ (ຟອມ AD-1026 ການອະນຸລັກດິນທີ່ກັດເຊາະໄດ້ສູງ (HELC) ແລະ ໃບຢັ້ງຢືນການອະນຸລັກເຂດລຸ່ມນ້ຳ (WC)) ສໍາລັບຜູ້ຜະລິດຂອງ ERP ແລະ ກຸ່ມໃນເຄືອຂ່າຍທີ່ກຽວຂ້ອງ.

ຜູ້ຜະລິດສ່ວນໃຫຍ່, ໂດຍສະເພາະບັນດາຄົນທີ່ເຄືອໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນໂຄງການ FSA ກ່ອນໜ້ານີ້ມັກຈະມີເອກະສານແບບຟອມທີ່ຈໍາເປັນເຫຼົ່ານີ້ຢູ່ແລ້ວ. ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ບັນດາຜູ້ທີ່ຍັງບໍ່ແນ່ໃຈ ຫຼື ຕ້ອງການຍື່ນຍ້ອນຄວນຕິດຕໍ່ຫາ **ຫ້ອງການເຂດ FSA ທ້ອງຖິ່ນ** ຂອງພວກເຂົາ.

ນອກເໜືອຈາກແບບຟອມທີ່ໄດ້ລະບຸຢູ່ຂ້າງເທິງນີ້, ຜູ້ຜະລິດບາງຄົນຈະຕ້ອງສົ່ງແບບຟອມດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ເພື່ອໃຫ້ມີສິດຕໍ່ກັບຂີດຈໍາກັດການຈ່າຍເງິນທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ຫຼື ອັດຕາການຈ່າຍເງິນ.

- ຟອມ CCC-510, ຂໍການຍົກເວັ້ນສໍາລັບຂີດຈໍາກັດການຊໍາລະເງິນ \$125,000 ສໍາລັບບາງໂຄງການ.
- ແບບຟອມ CCC-860, ໃບຢັ້ງຢືນຜູ້ດ້ອຍໂອກາດທາງສັງຄົມ, ຊັບພະຍາກອນຈໍາກັດ, ຊາວກະສິກອນຜູ້ເລີ່ມໃໝ່ ຫຼື ເບັນນັກຮົບເກົ່າ ຫຼື ເຈົ້າຂອງທົ່ວໂລກສໍາລັບປີໂຄງການທີ່ມີເງື່ອນໄຂ.

ການຈ່າຍເງິນແມ່ນຄິດໄລ່ແນວໃດ - ໄລຍະ 1

ການຊໍາລະເງິນ ERP ໄລຍະ 1 ສໍາລັບຜົນລະປູກທີ່ໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງໂດຍປະກັນໄພຜົນລະປູກຈະຄິດຕາມສັດສ່ວນໂດຍ 75 ເປີເຊັນເພື່ອຮັບປະກັນວ່າການຊໍາລະເງິນ ERP ທັງໝົດ, ລວມທັງການຈ່າຍເງິນທີ່ຢູ່ພາຍໃຕ້ ERP ໄລຍະ 2 ບໍ່ເກີນຈໍານວນເງິນທີ່ມີໃຫ້. ການຊໍາລະເງິນ ERP ໄລຍະ 1 ສໍາລັບຜົນລະປູກທີ່ໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງໂດຍ NAP ຈະບໍ່ໄດ້ຄິດໄລ່ຕາມສັດສ່ວນເນື່ອງຈາກຫຼັກຊັບຂອງ ERP ນ້ອຍກວ່າໂດຍເຫັນໄດ້ຊັດເຈນຕາມທໍາມະຊາດຂອງມັນພຽງແຕ່ຄອບຄຸມພື້ນທີ່ເພາະປູກ ແລະ ພືດຊະນິດພິເສດຂະໜາດນ້ອຍທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງໂດຍປະກັນໄພຜົນລະປູກ.

RMA ແລະ FSA ຈະຄໍານວນການຈ່າຍເງິນ ERP ໄລຍະ 1 ໂດຍອີງຕາມຂໍ້ມູນໃນເອກະສານທີ່ຢູ່ກັບໜ່ວຍງານໃນເວລາທີ່ໄດ້ຄໍານວນ.



ການຄໍານວນການຊໍາລະເງິນ ERP ໄລຍະ 1 ສໍາລັບຜົນລະປູກ ແລະ ຫົວໜ່ວຍຈະຂຶ້ນກັບປະເພດ ແລະ ລະດັບຂອງການຄຸ້ມຄອງທີ່ໄດ້ຮັບໂດຍຜູ້ຜະລິດ, RMA ແລະ FSA ຈະຄໍານວນການສູນເສຍຂອງຜູ້ຜະລິດແຕ່ລະຄົນທີ່ສອດຄ່ອງກັບຂະບວນການສູນເສຍສໍາລັບປະເພດການຄຸ້ມຄອງທີ່ໄດ້ຊື່ໄວ້, ແຕ່ນໍາໃຊ້ບັດໄຈຂອງ ERP ແທນລະດັບການຄຸ້ມຄອງ. ຈໍານວນເງິນທີ່ຄໍານວນນີ້ຈະຖືກປັບໂດຍການລົບຄ່າສິນເໝທິດແທນປະກັນໄພຜົນລະປູກ ຫຼື ການຈ່າຍເງິນຂອງ NAP, ເຊິ່ງເທົ່າກັບຄ່າສິນເໝທິດແທນປະກັນໄພຜົນລະປູກທັງໝົດ ຫຼື ການຊໍາລະເງິນຂອງ NAP ຂອງຜູ້ຜະລິດທີ່ໄດ້ຮັບສໍາລັບຄວາມສູນເສຍເຫຼົ່ານັ້ນລົບໃຫ້ຄ່າບໍລິການ ແລະ ຄ່າປະກັນໄພ.

ຕາຕະລາງບັດໄຈໂຄງການ ERP (ບັນເທົາເຫດສຸກເສີນ)

ຕາຕະລາງບັດໄຈຕ່າງໆຂອງ ERP ສາມາດເບິ່ງໄດ້ຢູ່ດ້ານລຸ່ມ ແລະ ໃນເວັບໄຊການບັນເທົາເຫດສຸກເສີນ.

ລະດັບປະກັນໄພຜົນລະປູກ	ບັດໄຈໂຄງການ ERP (ບັນເທົາເຫດສຸກເສີນ) (ເປີເຊັນ)
ການຄຸ້ມຄອງຄວາມຫາຍຍາມະ	75
ຫຼາຍກວ່າການຄຸ້ມຄອງຫາຍຍາມະ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 55 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 55 ເປີເຊັນ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 60 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 60 ເປີເຊັນ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 65 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 65 ເປີເຊັນ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 70 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 70 ເປີເຊັນ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 75 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 75 ເປີເຊັນ, ແຕ່ໜ້ອຍກວ່າ 80 ເປີເຊັນ	75
ຢ່າງໜ້ອຍ 80 ເປີເຊັນ	75

